

Referat fra møde i trampestisgruppen Onsdag d.31. januar 2024 kl. 17 i Bådlaugget.

Tilstede: Peter Trier, Niels Fynbo, Jette Maja Porting, Mogens Johansson, Susanne Lykke Petersen og Marianne Klug-Andersen (ref.)

Afbud: Anita Roed

Dagsorden:

- 1) Opfølgning på turisme projektet
- 2) Tilbage melding fra mødet med Holbæk kommune
- 3) Forsikring i forbindelse med frivilligt arbejde
- 4) Plan for skiltning af stierne
- 5) Dato for det årlige dialogmøde (en lørdag kl. 10 i april)
- 6) Mulige datoer for afholdelse af grejkursus sammen med Orø Fællesjord
- 7) Ansøgning af penge fra Lokalforum til opsætning af kort
- 8) Artikel om Trampestierne p Orø
- næste møde

Ad. 1)

Turismeprojektet er ved at være afsluttet. I forhold til forslag om fremtidige aktiviteter står Trampestisgruppen på projektet, som omhandler bedre tilgængelighed på trampestierne. Dette kan bl.a. omfatte gangbroer over de sumpede områder.

Ad. 2)

D. 15. januar 2024 have Marianne et godt møde med Holbæk Kommunes naturteam og driftsteam. Hovedformålet med mødet var at få indtegnet de trampestier, som kommune skal slå, på et elektronik kort.

Andre emner blev også behandlet så som:

- * Opsætning af afmærkningspæle ved Børrehoved: Her vil kommune gerne først lave stien, og så kan vi efterfølgende opsætte afmærkningspæle med hvid top.
- * For at slåmaskinen kan komme forbi der, hvor der er klaplåger, er der brug for at hegnet ved siden af lågen har fjedrerhegn, som er lang nok og kan løftes af. Dette mangler ved siden af nogle af klaplågerne for enden af Bybjergårdsvej. Kommunen må rette henvendelse det dem, som ejer hegnet, for at høre om der kan opsættes hegn med fjedrer relevante steder.
- * Kommunen vil gerne hjælpe med at gøre stien ved matrikel 9C / Langdal 9 mere fremkommelig, så den kan slås med maskine. Ejeren har tidligere være positiv over for denne ide. Niels koordinere mellem kommune og ejer af Langdal 9.
- * Der skal udarbejdes en naturpleje plan for området fra Svalegården op mod Snave. Området er ejet af "boet efter Erik Møller". Planen vil også indehold, hvorledes trampestien over området bliver hold mere tilgængelig.
- * Broen efter campingpladsen, som er blevet revet væk af stormen, vil kommune sætte tilbage på plads.
- * Ligesom i 2023 er der planlagt tre slåning af trampestierne. Disse vil som udgangspunkt blive foretaget i uge: 21, 26 og 35. Men der skal være plads til justering i forhold til vejforhold og udfordringer med materiel og mandskab. Som udgangspunkt skal vi regne med, at stierne blive slået i de aftalte uger. Hvis der er behov for justeringer, skal kommune orienterer Tramestigruppen om dette, så det kan blive meldt ud til trampestis-korpset, der hjælpe med at gøre stierne klar til slåning.
- * Vi dropper det årlige dialogmøde mellem driftsafdelingen og trampestisgruppen, da ovenstående har afklaret, de spørgsmål vi ellers p.t. skulle have drøftet. Vi tager dialogen ad-hock, når der opstå behov for dette.

Ad. 3)

Kommune oplyser, at det er usikkert, hvordan man stå forsikringsmæssigt, når man udfører frivilligt arbejde f.eks. i forbindelse med brug af kommune grej på trampestierne. Derfor anbefales det, at

de frivillige har en "heltids ulykkesforsikring" samt en "ansvars forsikring", når de skal benytte kommunens grej.

Ad. 4)

Der er brug for bedre skiltning mange steder på Trampestierne. Marianne vil gennem Andres fra Fællesskaberne i Holbæk Kommune bede om flere blå skilte med hvid mand og pile på, som vi så kan sætte op der, hvor der er mest behov for dette. Gruppens medlemmer sætter skilte op.

Ad. 5)

Det årlige dialogmøde mellem lodsejere og brugere af Trampestierne er planlagt til lørdag d. 13. april kl. 10 - 12 i Værestedet i Orø hallen.

Vi får Simon til at booke lokalet. Marianne spørger Ole, om han vil være ordstyre lige som sidste år. Marianne laver oplag til dagsorden for mødet, som kan drøftes på vores næste møde i marts.

Ad. 6)

Peter har fået et par datoer i marts fra Orø Fællesjord, hvor de kan afholde grejkursus. Vi vurderer, at vi skal længere hen på foråret, hvis vi skal have flere med. Peter afklarer, hvornår dem vi kender fra Trampesties korpset, som gerne vil deltage, kan. Og så koordinere Peter datoerne med Anna (Orø Fællesjord) og Jakob (Holbæk kommune). Dejligt at kommune har sagt ja til, at kurset kan holdes en lørdag.

Ad. 7)

Vi aftalte at søge Lokalforum om penge til, at der kan blive sat nogle bedre og opdaterede kort op ude på Trampestierne. Der er ansøgningsfrist d. 29/2, og afstemning om ansøgningerne d. 23/3 i forsamlingshuset. Marianne skriver oplæg til ansøgning, som sendes til godkendelse i gruppen. Vi skal have afdækket, hvor kortene konkret kan sættes op, så vi kan få indtegnet "her er du" prik på hver enkelt kort. Vi indsamler indformation til dette, når vi går ude på stierne.

Ad. 8)

Marianne har skrevet en lille artikel om vores Trampestier, som kommer med i 1. nummer af Orø posten, som udkommer elektronisk i løbet af februar. Gruppen havde ingen indvender imod artiklen.

Næste møde bliver onsdag d. 20 marts kl. 17 i bådlaugget.

Punketer til dagsorden:

- * Plan af og dagsorden for dialogmødet d. 13/4
- * Status for ansøgning om midler til opsætning af kort ud på stierne
- * Status på bedre skiltning / skilte og opsætning